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Verslag van de vergadering van 20 september 2016 

 

Aanwezige leden milieuraad 

Gie Luyts, Louis Michielsen, Jan Dierckx, Maria Borgmans, Petra Heylen, Joke Flour, Gerd 

Zonnenberg.  

 

Andere aanwezigen 

Hannes Anaf (schepen voor leefmilieu), Marc Machielsen, Erik Verstraelen en Ann Bruyninckx 

(milieuconsulent, verslaggever). 

 

Verontschuldigden 

Frans Baaten, Eva Renders, Herman Schaerlaekens, Luc Swerts, Karolien Van de Vliet en Frank Van 

Gorp.  

 

Afwezigen 

Rik Hendrix, Piet Jansen, Dirk Verboven, Richard Vergaelen en Felix Vermeiren.  

 

 

Verslag 

 

1. Goedkeuring vorig verslag:  

- De PowerPoint van het klimaatactieplan was niet bij het verslag gevoegd. Deze wordt bij 

het huidige verslag gevoegd.  

 

2. Werking Milieuraad – voorstel aanpassing reglement.  

Doel van de aanpassing is om een minder rigide structuur te krijgen. De structuur is nu nogal 

stroef zowel naar toetreding als de aanwezigheden toe.  

De bestaande statuten zijn gestoeld op een voorstel vanuit het college van burgemeester en 

schepenen. Dit voorstel is er gekomen om alle adviesraden op één lijn te krijgen qua statuten.  

 

Gie Luyts:  In Art. 2 moet klimaatactie eenmaal verwijderd worden. Het staat er nu twee keer 

in. Verder is het nog niet duidelijk of men nu uit de milieuraad wordt verwijderd na 3 of 6 

afwezigheden.  

Louis Michielsen merkt op dat dit nog open staat voor beslissing.  

Erik Verstraelen: In het huidige systeem heeft men 3 opties. Of men komt naar de Milieuraad, 

of men verontschuldigd of men laat niets weten. Enkel bij de laatste wordt men bij 3 

afwezigheden ontslagen in het huidige systeem. Het is een kleintje om iets te laten weten.  

Voorstel om de 3 afwezigheden te laten staan maar bv. voor het ontslag telefonisch contact op 

te nemen met het lid van de milieuraad.  

 

Wat het aantal leden betreft wordt voorgesteld om dit onbeperkt te houden. Erik Verstraelen 

merkt op dat het wel nodig is om te weten wie lid is in kader van uitnodigingen, verslagen etc.  

 

Louis Michielsen: We vragen aan alle geledingen om een vaste afvaardiging. Dit is geen 

verplichting, enkel indien gewenst! 

Indien men toetreedt tot de milieuraad moet men een “charter” ondertekenen. Na 

ondertekening van het charter is men automatisch lid van de milieuraad. Het charter moet nog 

geformuleerd worden. Joke Flour heeft het charter van Oud-Turnhout voorgelezen en zal dit 

bezorgen.  
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We moeten vermijden dat bij een “hot item” men plots gaat toetreden bij de milieuraad.  

Hannes Anaf zou een minimum aantal aanwezigheden vooraf instellen. 

Jan Dierckx zou het aantal burgers beperken.  

Louis Michielsen meent dat iedereen moet kunnen toetreden tot de milieuraad.  

Gerd Zonnenberg en Joke Flour: Zowel afgevaardigden van de verschillende geledingen als 

personen die gewoon geïnteresseerd zijn.   

Jan Dierckx: We moeten ons de vraag stellen waarom een aantal leden niet meer naar de 

milieuraad komen? Omdat het geen bindend advies meer is? Heeft de milieuraad niet meer 

voldoende slagkracht? vb. VOKA was niet geïnteresseerd in een afvaardiging in de 

milieuraad.  

 

Louis Michielsen merkt op dat de relevantie van de milieuraad quasi volledig weg is. We 

streven met de milieuraad naar een bewustwording/adviesorgaan. Niet om het college van 

burgemeester en schepenen te controleren maar om advies te verstrekken.  

Door de aanpassing van het reglement is het keurslijf soepeler. Verder moeten we actief 

campagne voeren om mensen interesse te laten krijgen in de milieuraad. Als voorbeeld wordt 

de mondiale raad genomen. De leden van de mondiale raad hebben eerst en vooral interesse in 

de thema’s.  

 

Joke Flour: Heeft het college nog interesse om advies te vragen ?  

Hannes Anaf: Het advies van de milieuraad wordt grondig meegenomen. De milieuraad geeft 

opportuniteiten.  

Joke Fluor: Binnen de GECORO werkt men met specialisten en geïnteresseerden.  

Marc Machielsen merkt op dat dat binnen de milieuraad nooit gewenst geacht werd. In het 

charter staan samen stad maken en het algemeen belang voorop.  

 

Hannes Anaf merkt op dat binnen de mondiale raad de leden mee actie/initiatief voeren. De 

Stad is hier enkel ondersteunend.  

Jan Dierckx stelt voor dat leden stemgerechtigd zijn na 2 vergaderingen.  

Joke Flour merkt op dat het charter hier een belangrijk instrument is.  

 

Petra Heylen: In art. 6 staat een adviestermijn van 6 weken. Dit is niet haalbaar met de huidige 

opeenvolging van de vergaderingen van de milieuraad.  

Louis Michielsen merkt op dat dit niet wijzigbaar is. 

Jan Dierckx laat weten dat als het punt belangrijk genoeg is er wel een extra milieuraad kan 

ingesteld worden.  

Gerd Zonnenberg: In art. 8 staat lid zijn van een vereniging.  

Louis Michielsen: Is lid zijn voldoende of actief lid?  

Gerd Zonnenberg pleit voor lid zijn van een grotere groep.  

Marc Machielsen merkt op dat actief lid of niet … als de persoon interesse heeft in milieu en 

wil meedenken is dit al voldoende.  

Gerd Zonnenberg vraagt of ieder kan toetreden wanneer hij/zij dat wenst en of ontslagen leden 

terug worden opgevist? Het antwoord hierop is positief. Ieder kan toetreden, ook ontslagen 

leden.   

Louis Michielsen: het gewijzigde reglement moet naar de gemeenteraad. Het charter niet.  

Gerd Zonnenberg vraagt of in het charter niet meer inhoudelijke punten moeten staan.  

Joke Flour licht toe dat dit oorspronkelijk zo was in Oud-Turnhout maar dat men uiteindelijk 

van concreet naar algemeen is gegaan om niets uit te sluiten. Bij een concreet charter kan men 

steeds iets vergeten.  

Louis Michielsen: Charter wordt volgende keer besproken. Ook de toelichting over het “Life-

project” wordt naar het voorjaar uitgesteld zodat we er een moment van kunnen maken in de 

Klein Engelandhoeve.  

Hannes Anaf merkt op dat het donderdag 22 september 2016 geagendeerd staat op de 

commissie. We zullen het dan algemeen houden om dan in april/mei groots uit te pakken.  

 

3. Toelichting Trans Atlantisch Vrijhandels- en Investeringsverdrag (TTIP) 
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Het Trans Atlantisch Vrijhandels- en Investeringsverdrag is een vrijhandelsovereenkomst 

tussen de USA en Europa ( alle Europese landen ). Dit verdrag is nu in onderhandeling en zou 

moeten zorgen voor eenvormigheden in producten (nivellering). Volgens Petra Heylen is het 

plan om de gesprekken in januari 2017 af te ronden.  

Er werd gevraagd om eens te bekijken hoe de andere gemeenten hier op reageren. Petra 

Heylen merkt op dat de vraag haar te laat bereikt heeft om hierop een goed antwoord te 

kunnen geven.  

Er bestaat een standaardtekst die de gemeenten mee kunnen onderschrijven. In Gent is de 

standaardtekst verworpen op enkele punten. Petra Heylen heeft de tekst op die punten 

aangepast (de zin van afstand). Halle en Leuven hebben de tekst wel bijgetreden en 

goedgekeurd.  

Petra Heylen vraagt of Stad Turnhout een advies wil geven.  

Louis Michielsen merkt op dat het nu nog te vroeg is om daar een advies op te geven en wat is 

nu exact de vraag aan het CBS?  

De bedoeling is dat de leden van de gemeenteraad bij hun partijen het gebrek aan transparantie 

aankaarten.  

De mogelijke impact van TTIP is:  

- Mogelijke privatisering van gemeentelijke diensten; 

- Gevolgen voor PPS projecten; 

- Mogelijke beperking van stedelijke bevoegdheden.  

Hoe kan een stad zich nog verweren?  

Louis Michielsen merkt op dat men de politieke mogelijkheden eerst moet aftasten.  

Hannes Anaf: TTIP is enorm actueel. De werkelijke stand van zaken is dat er een aantal zaken 

bewegen in het dossier. Een motie zou een puur symbolisch effect hebben en door de 

hiërarchie van rechtsvormen geen gewicht of invloed.  

In Turnhout is het niet de gewoonte om zich over zaken die hen niet rechtstreeks aanbelangen 

een uitspraak te doen of advies te geven.  

Indien de milieuraad het uitdrukkelijk wenst wil Hannes Anaf het voorleggen.  

Volgens Piet Jansen weet niemand hoe het exacte verdrag er uit gaan zien. Het is een 

doofpotactie op Europees niveau. Hoe kunnen wij hier juist over oordelen. Het verdrag wordt 

een sociaal bloedbad tegen de grootmachten.  

Hannes Anaf merkt op dat een hogere regelgeving op ons van toepassing is. Het is complex 

maar toch belangrijk.  

Louis Michielsen merkt op dat er een consensus moet gevonden worden binnen de 

gemeenteraad:  

- Zijn alle fracties het eens kan het op de gemeenteraad gebracht worden; 

- Of alle fracties kunnen het aankaarten bij hun partijen. 

De bevoegdheid is bovenlokaal! 

Hannes Anaf merkt op dat er iets in TTIP lokaal moet zijn.  

Gerd Zonnenberg: TTIP is juridisch bovenlokaal. De uitwerking  is echter wel lokaal; de 

bevolking moet steeds een standpunt innemen. Dat is de bedoeling van dergelijke moties.  

Louis Michielsen stelt voor een brief te versturen naar alle partijen die een motie in de 

gemeenteraad stemmen. In de brief moet uitdrukkelijk staan dat er een motie in de 

gemeenteraad moet gestemd worden. De brief wordt geschreven door Louis Michielsen, 

vanuit zijn positie als voorzitter.  

 

4. Varia 

a. Liggende punten: worden terug opgenomen indien politiek belangrijk.  

b. Milieuprijs: Tot hiertoe zijn slechts twee restaurants ingeschreven. Louis Michielsen 

pleit voor een warme oproep en het herbekijken van de jurering in oktober 2016. 

Doodle met data aan de leden van de milieuraad volgt.  

c. Subsidie klimaatactieplan is jaarlijks 700 euro.  

d. Volgende vergadering : Dinsdag 20 december 2016.  

5. Rondvraag: 
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a. Waarom was weinig te zien van de autovrije zondag. Hannes Anaf licht toe dat in 

Turnhout gekozen is voor open stratendag. Op open stratendag worden in 

verschillende wijken activiteiten georganiseerd en hele straten afgesloten. Als men 

ook nog autovrije zondag gaat organiseren ( met activiteiten) gaat het publiek naar het 

centrum i.p.v. in de buurten te blijven. Voor auto’s kan het dan inderdaad moeilijk te 

oriënteren zijn. Gerd Zonnenberg geeft aan dat de dag van de buurten perfect 

combineerbaar moet zijn met autovrije zondag. Nu wordt de link met autovrije zondag 

niet gemaakt. Nu staat plezier boven mobiliteit. Hannes Anaf gaat het meenemen in de 

discussie.  

b. Het Eandis verhaal; Chinese multinational wil investeren in Eandis. De Milieuraad 

adviseert om niet mee te gaan in het verhaal. Hannes Anaf licht toe dat de keuze om 

externe financiën voor Eandis te zoeken reeds 6 maanden geleden is genomen. Het 

Chinese bod kwam het beste uit.  

De gemeenteraad heeft reeds positief beslist doch echter zonder de volledige info te 

kennen. De beslissing ligt nu bij de Europese Commissie aangezien een investeerder 

tegelijkertijd geen distributeur en producent mag zijn. De overeenkomst heeft ook 

gevolgen voor warmwaternet etc. Als 10% van de huidige aansluitpunten wegvalt 

moet er aan het Chinees Staatsbedrijf een hoge boete betaald worden.  

De discussie komt echter te laat. 

Gerd Zonnenberg merkt op dat de motieven van de gemeenten om mee te gaan enkel 

financieel is.  

Hannes Anaf licht toe dat Eandis antwoorden had op alle vragen en bedenkingen. 

Juridisch  is er ook weinig voorhanden om de deal  niet te laten doorgaan. 

Democratische controles op de intercommunalen is een groot probleem. Alles wordt 

beslist boven je hoofd.  

Gerd Zonnenberg vraagt of de Milieuraad een advies gaat geven. Hannes Anaf merkt 

op dat op 3 oktober 2016 de knoop al wordt doorgehakt! 

c. Joke Flour merkt op dat het woonproject Grimstedestraat en omgeving steeds groter 

wordt en de groene omgeving steeds meer op de helling komt staan. Groen moet 

sneuvelen voor luxeprojecten.  De visie wijzigt steeds. De omwonenden krijgen per 

mail dat op de locatie van de villa enkel een nieuwe woning mag komen en 

ondertussen is het al een woonproject! Oproep aan de stad dat de milieuraad ook bij 

grote projecten inspraak heeft.  

Marc Machielsen merkt op dat je daarvoor inlichtingen moet nemen bij R.O. en het 

feit dat het nog niet beslist is. Louis Michielsen stelt voor om aan Cedric Heerman om 

input en toelichting te vragen.    

 

 

 

 

 

Ann Bruyninckx 

Milieuconsulent 

verslaggever  

 


